
 

Protokół nr XXXVIII/18 

 

nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 15 stycznia  2018 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem pana Romualda Remiszewskiego - Przewodniczącego Rady.  

 

            Sesja trwała w godz. 15:00-15:35. 

 

 Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności - 

uczestniczyło 20 radnych.       

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli:  

Pan Grzegorz Mrowiński - Burmistrz Miasta 

Pan Andrzej Wiśniewski - zastępca Burmistrza Miasta 

Pan Tadeusz Marchlewicz - Sekretarz Miasta  

Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska - Skarbnik Miasta 

Pani Magdalena Rząp - Radca prawny Urzędu  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący Zarządów Osiedli 

Przedstawiciele lokalnych mediów 

 

Przebieg sesji: 

 

Pkt 1 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył nadzwyczajną sesję, 

zwołaną na wniosek Burmistrza Miasta, stwierdził jej prawomocność, powitał uczestników obrad 

oraz mieszkańców miasta, którzy oglądają sesję za pośrednictwem elektronicznych środków 

masowego przekazu. 

 

Pkt 2 

Zmiany w porządku dziennym sesji: 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady 

zwrócił się do radnych z zapytaniem  czy są jakieś wnioski odnośnie zmiany porządku obrad  sesji? 
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Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad wobec czego Przewodniczący  stwierdził, że 

Rada Miasta będzie obradowała zgodnie z porządkiem sesji przedłożonym przez pana Burmistrza. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2018-2025. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2018. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 

 i niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół 

prowadzonych na terenie Gminy-Miasto Działdowo przez osoby prawne inne niż Gmina- 

Miasto Działdowo lub przez osoby fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kierunków działania Burmistrza Miasta Działdowo  

w zakresie przygotowania koncepcji i zasad wdrożenia Programu „Karta Działdowianina”. 

 

8. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3 

 

Przyjęcie protokołu XXXVI sesji.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI – Przewodniczący Rady  

poinformował, że z protokołem można było zapoznać się w Biurze Rady, protokół wyłożony jest 

obecnie  do wglądu na sali obrad.  

Czy są uwagi do protokołu?  

Nie było uwag. Wobec czego Przewodniczący wniósł o przyjęcie protokołu XXXVI sesji bez 

odczytywania.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu XXXVI sesji?  

 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 20 radnych. Protokół z XXXVI sesji Rady Miasta 

Działdowo został przyjęty jednogłośnie.  
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Ad pkt 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2018-2025: 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został  

radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o 

przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu tej uchwały. 

 

Radny pan Sławomir PSZENNY -  Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że 

Komisja Budżetu i Finansów obradowała dzisiaj i jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Miasta, panią Beatę 

Szydłowską-Anaczkowską o omówienie projektu uchwały.  

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta wyjaśniła, że strona wydatkowa 

wiąże się z aktualizacją  dot. zadania przebudowa budynku MOPS, zadanie to zwiększono o kwotę 

661.000 zł. Nie wykonano tych wydatków w roku poprzednim a dodatkowo  dochodzi budowa 

windy w tym budynku. Wobec czego dokonano zmian w przedsięwzięciach na 2018 rok. Skarbnik 

poinformowała, w jakich  zadaniach dokonano przesunięć:  

- zmniejszono środki na przebudowę ul. Krasickiego o kwotę 1.262.316 zł, wykreślono też  z 

realizacji ul. Spokojną, 

- zmniejszono plan  na opracowanie dokumentacji technicznej budynku pokoszarowego o kwotę 

75.000 zł. 

Skarbnik wyjaśniła, że stan długu wynosi 2.112.250 zł, podjęto tylko 2.000.000 zł kredytu. 

Mniejszy uruchomiony kredyt, mniejsze wydatki bieżące, te oszczędności pozwolą na jednoroczne 

wydatki inwestycyjne stwierdziła pani Skarbnik. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Dyskusji nie było. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  



 4 

 

Rada 20 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę nr XXXVIII/331/18 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2018-2025. 

 

Ad pkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2018: 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt tej uchwały został radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt został 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, pana 

Sławomira Pszennego o przedstawienie opinii Komisji odnośnie tej uchwały. 

 

Radny Pan Sławomir PSZENNY-   Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

 Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów obradowała dzisiaj  

 i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Poprosił Skarbnik Miasta panią  Beatę Szydłowską -Anaczkowską,  o omówienie projektu uchwały. 

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta wyjaśniła, że  

proponowane zmiany związane są min. z zadaniem inwestycyjnym dot. przebudowy budynku 

MOPS. Na to zadanie trzeba zabezpieczyć środki, gdyż wydatki z roku 2017 nie zostały wykonane, 

a nie zostały przekazane jako środki niewygasające. Dodatkowo trzeba zabezpieczyć środki na 

zainstalowanie windy w tym budynku. Na dzień dzisiejszy nie jest znany wynik zamknięcia roku 

2017 i nie wiemy czy jest możliwość sfinansowania tego. Zwiększenie wydatków na tę inwestycję 

wynosiłoby 661.000 zł. Skarbnik poinformowała, że zostały dokonane przesunięcia  

 w  następujących zadaniach:  

- zmniejszono środki na przebudowę ul. Krasickiego, wykreślono z realizacji ul. Spokojną, 

zmniejszono nakłady na przebudowę  ul. Karłowicza o 550.000 zł. 

- zmniejszono plan dotacji na opracowanie dokumentacji technicznej budynku pokoszarowego 

  o kwotę 75.000 zł. 

- wprowadzono zadanie dotyczące częściowej modernizacji oświetlenia cz. ul. Świerkowej - 

 zwiększenie o 80.000 zł, 

- zmniejszono plan dotyczący badania dokumentacji technicznej budynku pokoszarowego o 75.000 



 5 

zł. 

Łącznie zadanie modernizacji budynku MOPS wzrasta o 159.000 zł. 

Skarbnik poinformowała, że wprowadzone zmiany nie zmieniają  kwoty deficytu. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

 Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny pan Zbigniew KOCIELA - zwrócił się z zapytaniem dotyczącym ul. Karłowicza, czy ta ul. 

będzie przebudowywana jak będą oszczędności? 

 

Burmistrz pan Grzegorz MROWIŃSKI -  wyjaśnił że, jeżeli nie chcielibyśmy tej ulicy robić to nie 

byłoby jej w planach. Przebudowa tej ulicy zależy od postawy Spółdzielni Mieszkaniowej czy będą 

partycypować w kosztach przebudowy. Do tej pory nie otrzymaliśmy jednak odpowiedzi w tej 

sprawie poinformował Burmistrz. 

 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – zwrócił się z zapytaniem ile będzie kosztować budowa 

windy w budynku MOPS, czy nie można o takie środki aplikować z zewnątrz. 

 

Burmistrz pan Grzegorz MROWIŃSKI- wyjaśnił, że aplikowanie o takie środki trwa około 2 lat.  

Chcielibyśmy to szybko zrobić ze środków własnych z  uwagi na powstający w tym budynku Klub 

Seniora. Musimy wykorzystać środki w kwocie 100.000 zł jakie otrzymaliśmy na utworzenie tego 

klubu. Burmistrz poinformował, że koszt takiej windy to około 300.000  zł. 

 

Radny pan Marian ODACHOWSKI- zwrócił się z zapytaniem czy jeżeli nie będzie realizowana 

przebudowa ul. Krasickiego, to może chociaż chodnik udało by się pobudować? 

 

Burmistrz pan Grzegorz MROWIŃSKI- wyjaśnił, że projekt przebudowy ul. Krasickiego zakładał 

budowę chodnika. Drugi projekt dotyczący modernizacji  ulicy Spokojnej nie będzie realizowany. 

Skupimy się na realizacji zadania dotyczącego ul. Krasickiego gdyż niewiele potrzeba dołożyć 

środków własnych.  Czekamy na wyników przetargów i być może oszczędności z tych przetargów. 

  

 Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

 

Rada 20 głosami „za”, podjęła 
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Uchwałę nr XXXVIII/332/18 

 

w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2018. 

 

Ad pkt 6 

         Podjęcie uchwały w sprawie : ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 

 i niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół 

prowadzonych na terenie Gminy-Miasto Działdowo przez osoby prawne inne niż Gmina- 

Miasto Działdowo lub przez osoby fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt tej uchwały został państwu przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt został 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  

 i Turystyki o przedstawienie  opinii Komisji w sprawie projektu  uchwały. 

 

Radny pan Paweł ŚWIĄTEK -   Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawkami.  

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poprosił o omówienie projektu uchwały 

przez Naczelnika Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu.  

 

Naczelnik Wydziału  pan Zbigniew CZAJKOWSKI- zwrócił się do radnych o naniesienie  

w projekcie uchwały autopoprawek. 

Pierwsza autopoprawka: w § 6 ust. 2 pkt 2 należy wykreślić zwrot „ zgodnie z przeznaczeniem,  

 o którym mowa w art. 35 ustawy”. Druga autopoprawka: w projekcie uchwały należy wykreślić 

cały § 11. Wobec czego § 12 stanie się § 11, § 13 stanie § 12. 

Naczelnik wyjaśnił, że ustawa z 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych 

nakłada na organy stanowiące obowiązek ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych szkół  i placówek oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. Jak zaznaczył Naczelnik przedłożony projekt opiera 

się na uchwale z 2016 roku, teraz w projekcie nie ma określonej wysokości dotacji. 
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Naczelnik poinformował, że tryb udzielania i rozliczania dotacji musi uwzględniać w szczególności 

zakres danych, które powinny znaleźć się we wniosku o udzielenie dotacji, termin przekazania 

informacji o liczbie dzieci objętych  wczesnym wspomaganiem rozwoju, termin i sposób 

rozliczenia wykorzystanej dotacji.   

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Dyskusji nie było. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały wraz z 

wprowadzonymi autopoprawkami pod głosowanie.  

 

Rada 20 głosami „za”, podjęła 

 

Uchwałę nr XXXVIII/333/18 

 

 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Gminy-

Miasto Działdowo przez osoby prawne inne niż Gmina- Miasto Działdowo lub przez osoby 

fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

 

 

Ad. pkt 7 

            Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kierunków działania Burmistrza Miasta Działdowo  

w zakresie przygotowania koncepcji i zasad wdrożenia Programu „Karta Działdowianina”. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt tej uchwały został państwu przedłożony w materiałach sesyjnych, projekt został 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego o przedstawienie opinii Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji pani Stanisława ŻYWICKA - poinformowała, że Komisja na dzisiejszym 

posiedzeniu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z jednym głosem wstrzymującym. 

 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poprosił o omówienie projektu uchwały 

przez Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Nadzoru Właścicielskiego. 
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Naczelnik Wydziału pan Wojciech FABIŃSKI - wyjaśnił, że projekt uchwały został przedłożony 

radzie w związku zamiarem wprowadzenia bezpłatnej komunikacji miejskiej na terenie Gminy-

Miasto Działdowo. Uchwała określi  kierunki działania Burmistrza w zakresie przygotowania 

koncepcji i zasad działania Programu „Karta Działdowianina”. Taka „Karta” zapewni mieszkańcom 

dostęp do publicznego transportu zbiorowego oraz wszelkiego rodzaju imprez kulturalnych. Projekt 

uchwały wzorowany był na uchwale miasta Giżycko poinformował naczelnik. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny pan Zbigniew KOCIELA - zwrócił się z zapytaniem czy projekt uchwały był konsultowany 

z Wójtem Gminy Działdowo? Powstało nowe osiedle ul. Dębowa,  mieszkańcy pracują w mieście a 

zameldowani są w gminie wiejskiej czy nie będą stratni ? 

 

Burmistrz pan Grzegorz MROWIŃSKI - wyjaśnił, że nie wiadomo kiedy Gmina podejmie taką 

uchwałę, być może zaraz po naszej. Jesteśmy w kontakcie z Wójtem, ponieważ Gmina będzie 

partycypowała w kosztach transportu nie ma więc  obawy, że mieszkańcy osiedla Dębowa będą 

poszkodowani. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Rada 19 głosami „za”,  przy 1 głosie „wstrzymującym” podjęła  

 

Uchwałę nr XXXVIII/332/18 

 

w sprawie ustalenia kierunków działania Burmistrza Miasta Działdowo w zakresie 

przygotowania koncepcji i zasad wdrożenia Programu „Karta Działdowianina”. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Rady zamknął  obrady XXXVIII  

nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Działdowo. 

 

 

                                                                                                             Przewodniczący Rady 

Protokołowała:                                                                                     Romuald Remiszewski 

R. Biełkowska   
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